

# KICK-START THE CONVERSATION

## ASK CANDIDATES WHAT WILL YOU DO TO ADDRESS GENDER INEQUALITY?

Q: What policies/initiatives would you support to increase women's participation?



Women make up **25%** MPs in Canada. They are drastically under-represented in the Canadian political system.



Housing remains **inaccessible** for many women, including seniors, across the country.

Q: What would you do to reduce the cost of housing and increase its availability?

Q: How will you ensure a healthy and prosperous life for Canada's female seniors?

Women live **longer** than men, but are less healthy. Women are **twice** as likely to live in poverty as men.

Majority of Canadian mothers with young children are part of the labour force, yet **affordable child care** is unevenly available.



Q: What will you do to support a universal early childhood education/care program?

Q: How will you decrease the growing economic inequality and income gap between genders?

Women continue to earn **20%** less than their male peers for the same work. They are more likely to be poor, and do twice as much unpaid work at home.



On average, **every six days** a woman in Canada is killed by her intimate partner. More than **3,300** women sleep in emergency shelters on any given day.

Q: Will you commit to developing a national action plan to end violence against women?

Tweet responses to:

@CPTACW  
@PACSWNL



Coalition of  
Provincial and Territorial  
Advisory Councils on the  
**Status of Women**

Since 1980 over **1,000** Indigenous women and girls in Canada have been murdered, with a great many more remaining missing.

Q: How will you contribute to a national public inquiry into missing and murdered Indigenous women?

Use these questions to **kick-start the conversation** when talking to candidates. Pose them to your local candidates and national party leaders.

VOTE  
**OCT  
19**

# AMORCER LA CONVERSATION

## DEMANDER AUX CANDIDATS QUE FERIEZ-VOUS POUR COMBATTRE L'ÉGALITÉ ENTRE LES SEXES?

Q: Quelles politiques/initiatives proposeriez-vous pour augmenter la participation politique des femmes?



Les femmes représentent **25%** des députés au Canada. Elles sont très sous-représentées dans le système politique canadien.



Le logement demeure **inaccessible** pour bien des femmes, incluant les personnes âgées, à travers le pays.

Q: Que feriez-vous pour réduire le coût du logement et en augmenter le nombre?

Q: Que proposeriez-vous pour que les femmes vieillissantes soient en santé, et aient des revenus suffisants?

Les femmes vivent plus **longtemps** que les hommes, mais sont moins en santé. Les femmes ont **deux fois** plus de risques de vivre dans la pauvreté que les hommes.

La majorité des mères canadiennes sont sur le marché du travail, pourtant leur accès à des **services de garde abordables** est très inégal.



Q: Que feriez-vous pour mettre sur pied un programme universel de garderies et d'éducation pour la petite enfance?

Q: Comment comptez-vous réduire l'inégalité économique grandissante et la différence de revenus entre les femmes et les hommes?

Les femmes continuent à gagner **20%** de moins que les hommes pour le même travail. Elles sont plus souvent pauvres et elles effectuent deux fois plus de travail domestique que les hommes.



En moyenne, une femme est tuée par son conjoint **tous les six jours**. Plus de **3,300** femmes dorment chaque jour dans des refuges d'urgence.

Q: Allez-vous vous engager à développer un plan d'action national pour mettre fin à la violence contre les femmes?

Partager réponses:

@CPTACW  
@PACSWNL

#DEMANDES  
EGALITE

Depuis 1980, plus de **1000** femmes et filles autochtones ont été assassinées au Canada, et beaucoup d'autres manquent à l'appel.

Q: Comment allez-vous contribuer à une commission d'enquête nationale sur les femmes autochtones assassinées et disparues?

Coalition of  
Provincial & Territorial  
Advisory Councils on the  
**Status of Women**

Utiliser ces questions pour **amorcer la conversation** avec vos candidats locaux et les chefs des partis nationaux.

VOTER  
**19**  
OCT